
 

 

Jens Napãtôk´ * Inatsisartunut ilaasortaq * Partii Naleraq * Imaneq 1 * Postboks 4120 * 3900  Nuuk 
 

            Upernavik den, 17/01-2019 

 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut anmoder jeg Naalakkersuisut om at besvare 

følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Er Naalakkersuisut bekendt med, hvad der er baggrunden for, at der ikke i 2017 blev 

indhandlet moskusokser til Neqi-slagteriet i Narsaq, til trods for at slagteriet var åben 

for indhandling?  

 

2. Er Naalakkersuisut bekendt med, hvorvidt Neqi aktuelt påtænker igen at åbne for 

indhandlingen af moskusokser? 

(Medlem af Inatsisartut Jens Napãtôk´, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

I 2016 gennemførte Neqi A/S et forsøg vedrørende indhandling af 57 stk. moskusokser fra Arsuk 

Fjorden. Ifølge Neqi A/S var resultatet tilfredsstillende, og planen var at gentage forsøget i 2017.  

 

Imidlertid modtog Neqi A/S ikke moskusokser fra Arsuk Fjorden det pågældende år.  

 

Offentligheden er, så vidt jeg kan se, ikke blevet oplyst om baggrunden for, at der ikke blev indhandlet 

moskusokser til Neqi-slagteriet i Narsaq i 2017. Jeg er heller ikke bekendt med, hvorvidt Neqi aktuelt 

påtænker igen at åbne for indhandlingen af moskusokser. 

 

Vore fangere har brug for afsætningsmuligheder, og vort land har brug for en øget grad af 

selvforsyning. Mine spørgsmål skal ses i lyset heraf. 

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage 

      

 


